

## **Call for papers: Interdisciplinary Feminist sessions at Congress 2018 /Appel à propositions de communications: sessions féministes interdisciplinaires au Congrès 2018**

Members of the associations co-sponsoring these two interdisciplinary feminist sessions at Congress are circulating this call for papers to their members (le français suit):

### **Interdisciplinary Feminist Session 1:**

#### **Reconciliation and Calls to Action: Feminist Responses and Responsibilities**

The Truth and Reconciliation Commission's ninety-four Calls to Action require engaged and committed responses across a broad spectrum of institutions and communities: "Virtually all aspects of Canadian society should be reconsidered" (TRC, 2015, vi). This interdisciplinary session invites both Indigenous and non-Indigenous perspectives concerning feminists' responsibilities in responding to the TRC. Presenters are invited to engage with specific Calls and consider what this means in terms of the rights of Indigenous women and the responsibilities of non-Indigenous women. In addition, analyses that critically engage with the TRC are welcome. Such interventions might contextualize the TRC within a particular historical moment or consider how the TRC may be useful—and sometimes challenging—to achieving social justice for Indigenous women. Considerations on the connections between feminism and family health/balance are encouraged. Finally, papers are welcome that describe and analyse the relationship between the TRC and movements by Indigenous women towards decolonization and Indigenous resurgence: the tensions and potentially fruitful connections between them.

### **Interdisciplinary Feminist Session 2**

#### **Futures of Feminisms**

This interdisciplinary session invites critical reflections about the futures of feminisms, in theory and in everyday practices. Contributors may draw on historical analyses that inform possible feminist futures or map contemporary fields of feminisms -- queer, Indigenous, intersectional, trans, global South, socialist, eco-feminist and more -- as entry points into imagining ways towards feminist futures. What challenges do feminist futures face? And what might the futures of feminisms look like, in all their tensions and contradictions but also liberatory possibilities.

Proposals may **ONLY** be submitted by members of the co-sponsoring associations to the following **dedicated gmail account and using the form below**:

[congressinterfeminisms@gmail.com](mailto:congressinterfeminisms@gmail.com)

**Deadline for proposals: Jan 27, 2018.**

---

Les membres des associations qui co-marrainent ces deux sessions féministes interdisciplinaires au Congrès transmettent cette invitation à leurs membres :

### **SESSION INTERDISCIPLINAIRE 1:**

#### **La réconciliation et les appels à l'action: les réponses et les responsabilités féministes**

Les quatre-vingt-quatre appels à l'action de la Commission de vérité et réconciliation exigent des réponses engagées à travers un large éventail d'institutions et communautés : « Tous les aspects de la société canadienne pourraient devoir être réexaminés » (CVR, 2015, viii). Cette séance interdisciplinaire invite des perspectives autochtones et non autochtones ayant trait aux responsabilités des féministes à répondre à la CVR. Les auteures sont invitées à réagir aux appels précis et à réfléchir sur ce que ceci veut dire pour les droits des femmes autochtones et les responsabilités des femmes non-autochtones. En outre, les analyses critiques de la CVR sont aussi les bienvenues. Des interventions peuvent contextualiser la CVR au sein d'un moment historique précis ou considérer comment la CVR peut être utile – tout en étant parfois un défi – à obtenir la justice sociale pour les femmes autochtones. Les réflexions concernant les liens entre les féminismes et la santé et les équilibres familiaux seront encouragées. Sont également les bienvenues des communications qui décrivent et analysent le rapport entre la CVR et des mouvements de femmes autochtones vers la décolonisation et la résurgence autochtone, ou les tensions et connexions qui sont potentiellement prometteuses.

### **SESSION INTERDISCIPLINAIRE 2:**

#### **Les avenirs des féminismes**

Cette séance invite des réflexions critiques au sujet des avenirs des féminismes, au sein de la théorie et des pratiques quotidiennes. On peut s'inspirer des analyses historiques qui fondent des avenirs féministes possibles, ou à partir d'une carte des domaines contemporains des féminismes – queer, autochtone, intersectionnel, trans, du sud global, socialiste, écoféministe ou autres – comme points d'entrée afin d'imaginer comment se diriger vers des avenirs féministes. Quels seront les défis pour des avenirs féministes? Et à quoi ces avenirs féministes ressembleront-ils, quelles seront leurs tensions et contradictions, mais aussi leurs potentiels libérateurs?

Des propositions peuvent être soumises SEULEMENT par **le compte courriel qui suit et en utilisant le formulaire ci-dessous**. Seules les membres des associations qui co-marraine peuvent faire une proposition.

[congressinterfeminisms@gmail.com](mailto:congressinterfeminisms@gmail.com)

**Date limite pour les propositions : le 27 jan, 2018.**

**Co-Sponsoring Associations /Associations qui co-marrainent ces sessions :**

- Canadian Association for Social Work Education / Association canadienne pour la formation en travail social (CASWE/ACFTS)
- Canadian Association for the Study of Women and Education / Association canadienne pour l'étude sur les femmes et l'éducation (CASWE/ACÉFÉ)
- Canadian Committee on Women's History / Comité canadien de l'histoire des femmes (CCWH/CCHF)
- Canadian Research Institute for the Advancement of Women / Institut canadien de recherché sur les femmes (CRIAW/ICREF)
- Society for Socialist Studies - Société pour études socialistes (SSS/SES)
- Canadian Political Science Association - Association canadienne de science politique (CPSA/ACSP)
- Women and Gender Studies et Recherches Féministes (WGSRF)

---

**FORM – Proposals for Papers /FORMULAIRE – Propositions**

Interdisciplinary Feminist Sessions Annual Meeting / Sessions féministes interdisciplinaires au Congrès Annuel  
Regina 2018

**Abstract Proposals / Appel à Propositions :**

Please complete this form electronically and submit as a file attachment to the following email address: [congressinterfeminisms@gmail.com](mailto:congressinterfeminisms@gmail.com) by midnight on January 27, 2018. Careful completion will greatly facilitate our work and limit the need for further contact. Items marked with an asterisk (\*) are mandatory for a successful submission. /

Veuillez remplir ce formulaire électronique et le soumettre en tant que pièce jointe au courriel : [congressinterfeminisms@gmail.com](mailto:congressinterfeminisms@gmail.com) avant minuit le 27 janvier 2018. Un remplissage soigné nous aidera et limitera le besoin d'échange. Les articles marqués avec un astérisque (\*) sont obligatoires.

Title (Dr./Prof./Ms/Mr/Me/None/Other) Titre (Dr./Prof./Mme/M/Mlle/Aucun/Autre): _____	Preferred Pronoun Pronoms préférés: _____
*First /Given/Personal Name(s), Initials: *Prénom, Initiales: _____	*Last/Family Name: *Nom de famille: _____
Phone Number Numéro de téléphone: _____	*Email Address: *Courriel: _____
Contact Mailing Address: Adresse postale: _____ _____	
Position: Position: _____	*Institution: *Institution: _____

**Proposal Information / Renseignements sur les propositions :**

\*Title of Paper(s): /\*Titre de la proposition(s):

\*Name of interdisciplinary feminist session (check one or both, as appropriate): /

\*Nom de la session interdisciplinaire féministe (sélectionnez une ou les deux) :

     **La réconciliation et les appels à l'action: les réponses et les responsabilités féministes**

     **Les avenir des féminismes**

\*Keywords (5-7 maximum)/ \*Mots clés (5-7 maximum)

\*Paper abstract (250 words maximum): /\*Résumé de la proposition (250 mots maximum)

AV and Access Needs:

AV et besoins en matière d'accessibilité:

Note: Each panel or roundtable session will have a basic AV package. This normally includes power-point projection hook-ups, computer monitor, and DVD playing capacity with sound. Any **additional** audio-visual needs, together with quantities, that are **essential**:

Veillez noter: Chaque session aura un ensemble de services AV de base. Normalement, ceci inclut ce qu'il faut pour faire fonctionner Powerpoint, un moniteur informatique, et un lecteur DVD avec audio. Veuillez noter des besoins audio-visuels supplémentaires **essentiels**, ainsi que les quantités requises:

---

---

Any special access requirements? Congress has a separate system for organizing access accommodations which participants should also complete. /

Des besoins d'accès spéciaux. Le Congrès a un système spécifique visant à faciliter l'accès, que les participant-e-s devront remplir également, sil elle/ils en ont besoin.

---

---

---